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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Mit tesznek annak érdekében, hogy a szociális 
katasztrófa ne temesse maga alá a szociális területen dolgozókat is?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Először nézzük a puszta számokat!

A 2022-es  költségvetés a szociális  és  gyermekvédelmi,  gyermekjóléti  feladatellátás  és  irányítás
intézményeinek személyi juttatásaira bérpótlékkal együtt 122 milliárd forintot adott. A 2023-as évre
szóló költségvetés most az Országgyűlés előtt lévő módosítási javaslata 135 milliárdot kínál.

A nominális növekedés 10%-os. Csakhogy az infláció meg legalább 25.

Mindez  magyarra  lefordítva  annyit  tesz,  hogy  az  ágazat  amúgy  sem  túlfizetett  dolgozóinak  a
helyzete katasztrofálisan romlani fog.

Ha ezeknek a dolgozóknak a méltánytalan helyzete nem volna elég ok arra, hogy végre rendezzék a
szociális szféra béreit, akkor mondanék még kettőt.

Az első. Tele van a sajtó felháborítóbbnál felháborítóbb pedofil bűncselekményekkel. Félreértés ne
essék! Nem a minél szigorúbb büntetés ellen beszélek. Csupán a megelőzést és az áldozatsegítést is
szeretném  fókuszba  állítani.  Ahhoz  azonban  szükség  lenne  a  gyermekvédelmi  rendszer
megerősítésére. Az ott dolgozó szakemberek megbecsülésére.

A második. A Nobel-díjas közgazdász, James Heckman óta ismeretes, hogy az oktatásba fektetett
összeg megtérülési rátája idővel csökken. Ez a csökkenés a rossz családi háttér indexű gyerekeknél
pedig nagyon meredek.

Tehát minél korábban kellene beavatkozni, mert hiába öntenék az Isten pénzét is a közoktatásba, az
később már nem tudja orvosolni a korábban vagy időközben kialakult hátrányokat.



Tisztelettel kérdezem tehát: miért késik a szociális terület munkavállalóinak méltó megbecsülése?
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